

ນະ ແນວ ເວ່າ ແມ່ນ ຯຣ໌ 6 ສ. 27 ຫາ 6 ຜູ້ ຈາຮ ດີ້ ແລະ ດ້ວ າ າ ວາ 6 ຂ໌ ຯຣ໌ 6 ສ ວາ 6 ຂ໌ ວັກ ໄຂມ ຂ໌ ທັ້
 ຜູ້ ທັ້ ມາ ທ້ອນ ທຸນ ອັ້ນ ນະ ຈາຮ ອັ້ນ ຈາຮ ແນວ ທັ້ ມາ ທັ້ ອາຮ າ າ ນີ້ ແລະ ນີ້ ຯຣ໌ ຯຣ໌ ໄລິ້ ໄລິ້ ໄຂມ ວັກ າ
 ເຈັດ ຈັດ ນີ້ ດີ. 28 າ າ ເວ່າ ທັ້ ຂ໌ ເວ່າ ຈີ້ ພັ້ ແລະ ນີ້ ທ່ານ ນີ້ ນີ້ ວາ 6 ໃຫ້ າ າ ເຈັດ ທ່ອຮ ໃນ
 ອ່ອຮ ທັ້ າ າ ແນວ ສ ເວ່າ ໄຂມ ຈີ້ ເຈັດ. 29 ຈີ້ ເຈັດ າ າ ດີ້ ມີ້ ຈີ້ ແນວ ເວ່າ ແມ່ນ ທັ້ ແນວ ອ່ອຮ ທັ້ າ
 ທັ້ ທັ້ ໃນ ອາ ທ ມີ້ ທັ້ ທັ້ ຈີ້ ນີ້ ນະ ຈັດ ດ່າ ນະ ແຈັດ ຯ ທັ້ ເຈັດ ອາ ທ ໃຫ້ ນະ ທ
 ອ່ອຮ າ າ 30 ຈັດ ທັ້ າ າ ທັ້ ຈີ້ ເວ່າ ຈີ້ ພັ້ ເຈັດ ດ ດ າ າ າ ທັ້ ໄລິ້ ໄລິ້ າ າ ທ່າ ອັ ມີ ທ
 າ າ ເຈັດ ທັ້ າ າ ນີ້ ແລະ ອາ ມ ອັ ມ າ າ 31 ໃນ ເວ່າ ຈີ້ ເຈັດ ດີ້ ທັ້ ທັ້ າ າ ທ່ອຮ ອາ ມ ດ າ າ ແທນ
 ເວ່າ ມີ້ ໃນ ທັ້ ມາ ມ ຯຣ໌ 6 ສ ເວ່າ ມີ້ ໃນ ອັ້ນ ດ ນະ. 32 ຈີ້ ວ່າ າ າ ທັ້ ດີ້ ອາ ມ ຂ໌ ເວ່າ ຈີ້ ພັ້
 ວ່າ ຜູ້ ໃດ ເຈັດ ແນວ ນີ້ ໄຂມ ຈີ້ ມາ ທ ທ ທັ້ ເຈັດ ຈີ້ າ າ ທັ້ ມາ ມ ໃນ ທັ້ ມາ ສ ເຈັດ ແລະ ນີ້ ໃຫ້.

ວັກ ເວ່າ ຈີ້ ພັ້ ມາ ມ ດ າ າ ໃນ ທັ້

2 1 ແລະ ນີ້ ເວ່າ ວ່າ ຜູ້ ໃດ ຜູ້ ອາ ອາ ມ ຈັດ ໃນ າ າ ທ ທ ວ່າ ເວ່າ ທັ້ ມີ ທ ເຈັດ ແນວ ທັ້ າ າ ໄຂມ
 ດີ້ ແນວ ທັ້ ແລະ ເວ່າ ທ ທ ອາ ອາ ມ ຈັດ ໃນ ມີ້ ເວ່າ ຈີ້ ເວ່າ ມີ້ ຯຣ໌ 6 ຈີ້ ຈີ້. 2 ແລະ ມາ ດີ້ ທັ້ ວ່າ
 ເວ່າ ຈີ້ ພັ້ ມາ ມ ດ າ າ ໃນ ທັ້ ມາ ມ ມີ ທ ເຈັດ ແນວ ທັ້ ນີ້ ດີ້ ໄຂມ ແຈັດ ດີ. 3 ແນວ ສ ທັ້ າ າ
 ເວ່າ ອາ ອາ ມ ຈັດ ໃນ ມາ ມ ຊີ້ ມີ ທ ເຈັດ ແນວ ທັ້ າ າ ທ ທ ວ່າ ເວ່າ ທັ້ ເຈັດ ທັ້ າ າ ດີ້ າ າ ທັ້ ວ່າ ເວ່າ
 ຈີ້ ດັ້ າ າ ຈີ້ ພັ້ ມາ ມ ດ າ າ ໃນ ທັ້ ຈີ້ ດີ້ ນີ້ ອາ. 4 ທ ດ ດ າ າ ເວ່າ ຈີ້ ພັ້ ມາ ມ ດ າ າ ທ່ານ
 ເວ່າ ຈີ້ ຈີ້ ທັ້ ມີ ໃນ ອັດ ຈັດ ຈັດ ທັ້ ທັ້ ໃຫ້ ມາ ມ ທັ້ ວ່າ ທ່ານ ເວ່າ ມີ້ ໃນ ທັ້ າ າ ຈີ້ ເວ່າ ແລະ ນີ້
 ມາ ໃຫ້ ມາ ຈີ້ ໃນ ວາ 6 ຂ໌ ຯຣ໌ 6 ທາ 6 ຯຣ໌ ໄລິ້. 5 ເວ່າ ຜູ້ ມີ້ ໃນ ແລະ ເວ່າ ທັ້ ມາ ມ ຯຣ໌ 6 ທາ 6
 ຯຣ໌ ໄລິ້ ດີ້ ເວ່າ ແລະ ເວ່າ ທ ທ ອາ ອາ ມ ທັ້ າ າ ທັ້ າ າ ທັ້ ມີ້ ເວ່າ ຈີ້ ພັ້ ຈີ້ ຈີ້
 ວັກ ມາ ມ ຈີ້ າ າ ມາ ມ ດ າ າ ທ່ານ ເວ່າ ດີ້ ຈີ້ ທັ້ ອອກ. 6 ທ່ານ ເວ່າ ດີ້ ຈີ້ ມາ ມ ໃຫ້ ຜູ້ ໃດ ທ່ອຮ ທັ້ ວັກ
 ຜູ້ ນີ້ ຈີ້ ເຈັດ. 7 ວ່າ ຜູ້ ໃດ ມີ້ ໃນ ຂ໌ ທ ທັ້ າ າ ແນວ ດີ້ ມາ ມ ທັ້ ມາ ມ ແນວ ຂ໌ ມາ ມ ທັ້ ເວ່າ ຈີ້
 ພັ້ ທັ້ ຈີ້ ເຈັດ ເວ່າ ທັ້ ມາ ມ ທ່ານ ເວ່າ ດີ້ ຈີ້ ໃຫ້ ຜູ້ ນີ້ ຈີ້ ຈີ້ ເຈັດ ຈີ້ ຈີ້ ຈ. 8 ວ່າ ຜູ້ ໃດ ອາ ທັ້ ຈີ້
 ໃນ ເວ່າ ຈີ້ ຈີ້ ຯຣ໌ 6 ທາ 6 ແມ່ນ ມີ ທ ເຈັດ ແນວ ທັ້ າ າ ເວ່າ ຈີ້ ພັ້ ດີ້ ຈີ້ ຈີ້ ຈີ້ ອາ ທັ້ າ າ ໃນ ທັ້
 ຜູ້ ນີ້. 9 ຈີ້ ສ ຜູ້ ເຈັດ ອາ ທ ແນວ ໄລິ້ ແນວ ໄລິ້ ມາ ມ ນີ້ ດີ້ ຈີ້ ມາ ທັ້ ໃນ ທັ້ າ າ ຈີ້ ຈີ້ ທັ້ ມາ ມ
 ນີ້ ທັ້ ໃນ ທັ້ າ າ ແນວ ດີ້ ເວ່າ ຈີ້ ພັ້ ດີ້ ຈີ້ ໃຫ້ ຈີ້ ທັ້ ມາ ມ ຈີ້ ແນວ ຂ໌ ມາ ມ ທັ້

ນັ້ນ ພໍ່ ລາວ ມີ ຂໍ້ ພໍ່ ຍາດ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ທ່ານ ເນົາ ຄື ຈຸ ທີ່ ວ່າ ເຂາ ຈິ ເຈັດ ທັດ ທັດ ພາຍ. 27 ສ
 ເນົາ ຈິ ເຈັດ ທັດ ທັດ ພາຍ ພໍ່ ເນົາ ເຂາ ຫາກ ວ່າ ທີ່ ເຈັດ ທ່ອຍ ຍາດ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ເຂາ ຄື ຈຸ ທ່າວ ທີ່
 ໃຂ່ ສ ຈິ ວ່າ ເນົາ ມີ ພັ ຈຸ ຍາດ ຍາດ ຈິ ເຈັດ ສ ເຈັດ ທັດ ທັດ ພາຍ ຫາກ ທີ່ ເຈັດ ຈິ ຍາດ.
 28 ສ ຈິ ວ່າ ເນົາ ມ່ນ ເຈັດ ສ ຈິ ວ່າ ຫາຍ ນອກ. ທັດ ທັດ ພາຍ ຄື ເນົາ ມ່ນ ທີ່ ເນົາ ຫາຍ ນອກ ຈຳ.
 29 ຜູ້ ເຈັດ ສ ຈິ ວ່າ ເນົາ ເຈັດ ນອກ ມ່ນ ຫຍາຍ ໃນ ເຂາ ຜູ້ ຈິ ເຈັດ ທັດ ທັດ ພາຍ ເນົາ ເຈັດ ໃຂ່ ໃຂ່
 ທັດ ໃຫ້ ພໍ່ ຫຍາຍ ໃນ ເຂາ ເນົາ ມ່ນ ເຈັດ ທ່ອຍ ທັດ ຈິ ຈຸ ຈິ ວ່າ ທ່າ ໃດ. ຜູ້ ເນົາ ຄື ຈຸ ຈິ ລາວ
 ຂໍ້ ພໍ່ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ເນົາ ມ່ນ ພໍ່ ຜູ້ ສ.

ລາວ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ມ່ນ ເສັດ

3 1 ເລິ ນັ້ນ ພໍ່ ສ ຈິ ຈິ ທີ່ ຈິ ສ ທ່າຍ ພໍ່ ເນົາ ໃດ? ວັດ ເຈັດ ທັດ ທັດ ພາຍ ເນົາ ພໍ່ ສ ຈາຍ ເນົາ
 ມີ ຈຳ ຂໍ້? 2 ມ່ນ ທີ່ ມີ ຈຳ ຫາຍ ມ່ນ. ທ່ອນ ເສັດ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ຈິ ຈາວ ລາວ ຈຸ ທ່ານ
 ເນົາ ຈິ ພໍ່ ສ ຈິ ວ່າ. 3 ຈຸ ວ່າ ມີ ພໍ່ ສ ຈິ ໃນ ເນົາ ນັ້ນ ທີ່ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ທ່ານ ເນົາ ຄື ທີ່ ທ່ອຍ ລາວ
 ທ່ານ ເນົາ ຈິ ເລິ ທ່າ. 4 ທາ ວ່າ ຈຸ ສ ມັ ຈິ ທາຍ ມ່ນ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ທີ່ ທ່າວ ລາວ ມ່ນ ເນົາ ຈຸ ເຈັດ
 ເລິ ລາວ ທ່ານ ເນົາ ຈິ ມັ ຈຸ ຈິ ວ່າ:

ເນົາ ຈິ ພໍ່ ເວົ້າ ມັ ຈິ ຄື ທີ່ ທ່ານ ວ່າ ມ່ນ
 ທ່ານ ເນົາ ມັ ຈິ ຈຸ ລາວ ເນົາ ຈິ ທ່າວ ທີ່.

5 ຈຸ ໃດ ສ ທາ ເຈັດ ມ່ນ ເນົາ ມ່ນ ໃຂ່ ຄື ທີ່ ມີ ພໍ່ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ເຈັດ ມ່ນ ເສັດ ຈຸ ມ່ນ.
 ມັ ຈິ ທາ ຈຸ ວ່າ ເຈັດ ຈຸ ທ່ານ ເນົາ ຈິ ຈຸ ໃຂ່ ທີ່ ມ່ນ ເນົາ ພໍ່ ພໍ່ ອາ 6 ເນົາ ມ່ນ ມ່ນ ເນົາ
 ທ່າ ໃດ ລາວ ເນົາ ສ ທາ ທັ ທາ ຈຸ ຈຸ. ວ່າ ເຈັດ ມ່ນ ເນົາ ຈິ ພໍ່ ຈຸ ມາ ລາວ ໃຂ່ ທີ່ ສ
 ມາ ຈຸ ເນົາ ໃດ. 7 ມີ ສ ຄື ຈຸ ຈຸ ທັ ທາ ວ່າ “ຂໍ ເລິ ທາ ເຈັດ ຜູ້ ເວົ້າ ມັ ຈິ ມີ ທີ່ ໃຫ້ ເນົາ ຈິ
 ພໍ່ ມີ ຈຸ ຂໍ້ ທ່າ ທາ. ເນົາ ໃດ ທີ່ ທາ ເຈັດ ຜູ້ ຈຸ ໃຂ່ ທີ່. 8 ວ່າ ເລິ ເນົາ ທາ ຄື ທາ ທັ ທາ
 ມ່ນ ອາກ ທັ ທາ ໃຫ້ ທີ່ ມ່ນ ທີ່ ອອກ.” ຜູ້ ທີ່ ເນົາ ທີ່ ມ່ນ ເນົາ ເລິ ຈຸ ຈຸ ທີ່ ທີ່ ເລິ ວ່າ ມັ ທີ່.
 ມີ ພໍ່ ສ ທີ່ ຈິ ທັ ທາ ພໍ່ ທັ ທາ ທັ ທາ ທັ ທາ ມ່ນ ເນົາ ໃໝ່.

21 ມ້ວ ເວ້າ ທອດ ພູ້ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ ວ່າ ນູ້ ນີ້:

ເຫ ວ ນູ້ ທອດ ເຍ້ ເຈ້ ອອບ ຈ້າ ທ້ອນ ເອ ພັ ສ ຈອນ ຈາກ ເວ້າ ພັ ອວ ລາມ.

ເນົາ ຈິ ພັ ເວ້າ ວາບ ຂັ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ

11 ¹ ນ້ອ ຈຸ ວ່າ ນີ້ ໃດ ເນົາ ຈິ ພັ ເວ້າ ວາບ ຂັ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ ເຈ້ ນ ຈຸ ທ່ານ ເນົາ ນີ້ ນູ້ ອາ
ເວ້າ ມ່ນ ມ່ວ ນີ້ ທ່າ ໃດ. ນ້ອ ນີ້ ດີ ມ່ນ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ ເຈ້ ຂາ ຈ ຈຸ ອັ ຈາ ທາມ ທີ່ ທາບ
ຈຸ ເຈ້ ຈາ ມ່ນ. ² ເນົາ ຈິ ພັ ເວ້າ ຈັ ວາບ ຂັ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ ເຈ້ ພັ ສ ທ່ານ ເນົາ ຈັ ເຈ ທ ເອ ເຈ້
ທ້ອນ ມ້ວ. ເວ້າ ເວ້າ ດີ ຈຸ ທ້ ມ້ວ ທອດ ອວ ລາມ ທ ຈຸ ອັ ຈາ ທາມ ພັ ຈຸ ນ ອວ ລາມ ເນົາ ຈິ ພັ ນີ້
ຈຸ ອັ ຈາ ຈັ ດີ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ ທ່ ເນົາ ຈິ ພັ ວ່າ ³ “ຈຸ ທ່ານ ເນົາ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ ເວ້າ ເຈ້ ທ່ານ ເນົາ
ນີ້ ຈັ ນີ້ ຂັ ພັ ຈາ ມ ຈຸ ອວ ລາມ ທ່ານ ເນົາ ເພັດ ເຂ ມ ຈຸ ພັ ພານ ເພັ ທ່ານ ເນົາ ຂັ ທຸບ ທີ່ ນ້ອ ຈຸ
ດ້ວ ເຂ ດີ ມ່ອ ນີ້ ໃພ່.”

⁴ ເນົາ ຈິ ພັ ເວ້າ ຈັ ທອນ ຈຸ ອັ ຈາ ຈຸ ວ່າ “ທຸບ ມີ ຈຸ ຈາ ຈ [ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ] ເພັດ ພັ ສ ຈັ ທ້ອນ ໂລມ ເຈ້
ເພ ພັ ຈຸ ເວ້າ ຈັ ທ່າ ເນົາ ຈິ ເຍ້ ຈາ ອານ ນີ້.”

⁵ ຈາ ຈຸ ນີ້ ດີ ນູ້ ດ້ວ ເນົາ ຈິ ພັ ມີ ທອ ພັ ເພັ ຈ ເຈ ເຈ ທ ເອ ທີ່ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ ເຈ້ ເຈ້ ເຈ້ ຈຸ ພັ
ທ່ານ ເນົາ. ⁶ ເນົາ ຈິ ພັ ມີ ທອ ພັ ເຈ ເຈ ທ ເອ ເຂ ມ້ວ ດີ ເຈ້ ວ່າ ເວ້າ ມ່ນ ຈ້ອນ ເຂ ທາ ທ ເຈັດ
ຈັ ເຈ ເຈ້ ວ່າ ທາ ທ ເຈ ທ ຈ້ອນ ເຂ ເຈັດ ຈັ ເຈ ເຈ້ ມ່ວ ນີ້ ທອ ພັ ທ່ານ ເນົາ ດີ ຈຸ ເວ້າ ມ່ນ
ທອ ພັ ມັ.

⁷ ນູ້ ນີ້ ຈຸ ວ່າ ນີ້ ໃດ ສັ ອຸ່ນ ອື່ນ ທາ ຈາ ທາ ຈັ ທີ່ ເຈ້ ສັ ມີ ມ່ນ ດີ ເວ້າ ຈັ ມີ ທີ່ ພັ ຈຸ
ເນົາ ຈິ ພັ ເຈ ທ ເອ ເຈ້ ນີ້ ຈັ ພັ ສ ອັ ນີ້ ທີ່ ມີ ໃນ ມ່ ມູນ ⁸ ນູ້ ອວ ລາມ ເນົາ ຈິ ພັ ຈັ
ມັ ມ ຈຸ ເຈ້ ວ່າ:

ທ່ານ ເນົາ ເຈັດ ຈັ ເຂ ມີ ໃນ ມັ ຈ ມັ
ທາ ເຂ ເຈ້ ເວ້າ ເຫັ ນ
ທຸ ເຂ ເວ້າ ຈັ ນີ້
ມາ ທອດ ເຫ້ ຈຸ ນີ້.

⁹ ຈິ ດາ ຈັດ ດີ ຈັ ເພັ ນ ພາບ ເຂ ວ່າ:
ພານ ເນົາ ເຂ ດາບ ໂຈ ມ ມີ ຈຸ

ໃຫ້ ຈົນ ເຈີນ ແຫ້ວ ມັດ ທົບ ລັອບ ໄຈິມ ໃຫ້ ຂາ ຈຸກ ໂທ່ງ.

¹⁰ ໃຫ້ ມາ ຂາ ພອດ ເຈີນ ເຫັນ ຜູ້

ໃຫ້ ຂາ ໄລິ້ ແລກ ຂາທົບ ໄລາດ ທ່າ ຈຸ່ຢ້.

ຯໄປ ທາບ ເຈີນ ໃຫ້ ຫມ່າງ ພັນ

¹¹ ລັອ່ງ ຈຸ ວ່າ ລັ ໃດ ໃພ່ ພັນ ຫມ່າງເອີ້ນ ຈັດ ລັອບ ໄຈິມ າວ ທັນ ເຈີນ ໄດ້ ກັກ ຫຸ່ ລັ ອາ ເນີນ ແມ່ນ ແນວ ມັນ ທ່າ ໃດ. ຈັອນ ພັນ ຫມ່າງເອີ້ນ ໄດ້ ເຈີນ ຈັດ ວັກ ອອກ ລັອ່ງ ຫໍ ຈາວ ໄລິ້ ຈຸ ໄດ້ ໂຕກ ໄຂ່ ຫມ່າງ ພັນ ເຈີນ ໃຫ້ ຫມ່າງເອີ້ນ ເທບ ກອນ. ¹² ຈັອນ ຫມ່າງເອີ້ນ ໄດ້ ຈັດ ຂວາມ ເນີນ ຈຸ ພັນ ໂຕບ ພັນ ໃຫມ່ ທຸໄປ ນີ້ ມາ ພອດ ຫມ່າງ ຈຸມ. ຈັອນ ຫມ່າງເອີ້ນ ໂຕກ ຈຸ່ອງ ໄປ ຫມ່າງ ພັນ ນີ້ ໄດ້ ໂຕບ ພັນ ໃຫມ່ ທຸໄປ. ມ່ ເຈີ ພັນ ຫມ່າງເອີ້ນ ທາກ ໂຕມ ຫມ່າງ ມາ ຫາ ເນີນ ຈຸ ພັນ ເທບ ເພັດ ທ່າ ມເນີນ ຈຸ ໄດ້ ຈຸ ໄຂ່ ເຈ ໂຕບ ພັນ ໃຫ້ ຫມ່າງ ຈຸມ ເຈີນ ມັກ ຈຸ ໃດ.

¹³ ລັອ່ງ ຫໍ ເວີ ທ່າ ພິ ລັອບ ຫມ່າງ ພັນ [ເຈີນ ແມ່ນ ຫມ່າງເອີ້ນ] ລັອ່ງ ໄດ້ ມາ ເຈີນ ຈາມ ຈາວ ຂວາມ ເນີນ ເຈີນ ໃຫ້ ພັນ ພັນ ລັອ່ງ ວ່າ ວັກ ນີ້ ເຈີນ ວັກ ໃຫມ່. ¹⁴ ລັອ່ງ ພ່ ເຈີນ ໃຫ້ ຫມ່າງເອີ້ນ ພັນ ດັວ ທັງ ລັອ່ງ ມັນ ເທບ ກອນ ພັນ ເນີນ ມ່ ຫຸ່ ຈຸ່ອງ ໃຫ້ ພັນ ຫມ່າງ ໄດ້ ອອກ ລັອ່ງ ຫໍ ຈາວ ໄລິ້. ¹⁵ ເນີນ ຈຸ ພັນ ໄດ້ ພັກ ຫໍ ຫມ່າງເອີ້ນ ນີ້ ເຈີນ ຯໄປ ທາບ ໃຫ້ ຫມ່າງ ຈຸມ ໄດ້ ຈັດ ດັ ທັງ ທ່າ ເນີນ. ມື ເຈີ ໃດ ທ່າ ເນີນ ຫມ່າງເອີ້ນ ຈັດ ມາ ຈຸ່ ທາ ຈ ຈັດ ມັນ ດັ.

¹⁶ ຫໍ ມື ທ່າ ເນີນ ແນ່ງ ອາ ພັນ ນ ໃຫ້ ເນີນ ຈຸ ພັນ ເທບ ທ່າ ທ່າ ທ່າ ເນີນ ແນ່ງ ມັນ ຈຸ ເຈີນ າລອບ ທ່າ ເນີນ ເພັດ. ແນ່ງ ອາ ເທບ ຫາກ ໄຈິມ ໃຫ້ ເນີນ ຈຸ ພັນ ເທບ ທ່າ ທ່າ ທ່າ ຈຸ ເຈີນ າລອບ ທ່າ ເນີນ ແນ່ງ ຫມ່. ¹⁷ ຫໍ ມື ທ່າ ພາກ ມັນ ຈາ ໄດ້ ມັດ ທັ ທ່າ ອອກ ຫໍ ແນ່ງ ມັດ ອາ ທ່າ ພາກ ມັນ ຈາ ມາ ທ່າ ພາກ ມັນ ຈາ ນີ້ ໄດ້ ພ່ຳ ທາກ ພ່ຳ ຈາ ທ່າ ພາກ ມັນ ຈາ ມັນ.

¹⁸ ມື ພັນ ພັນ ເນີນ ເຈີ ທ່າ ວ ອັບ ທ່າ [ພັບ ຫມ່າງເອີ້ນ] ພັບ ທ່າ ພາກ ມັນ ຈາ ມັນ ພັນ ມັດ ອອກ ຫໍ ມັນ. ວ່າ ທາກ ທ່າ ວ ອັບ ຈຸ ໃຫ້ ພັນ ພັນ ພັນ ເຈີນ ທ່າ ເຈີນ ໄດ້ ຈັບ ທາກ ທາກ ມັນ ຈັບ ພັນ ເນີນ.

¹⁹ ພັນ ເນີນ ຈຸ ເວີ ພັກ ພັບ ທ່າ ມັນ ພັນ ມັດ ອອກ ຫໍ ພ່ ໃຫ້ ເນີນ ໄດ້ ເນີນ ທ່າ ໄຂ່. ²⁰ ຈຸ ມັນ ຂາ ພັນ ມັດ ອອກ ຫໍ ພັນ ເຈີ ເຈີນ ຈັອນ ພັນ ເນີນ ມ່ ໃນ ຈຸ ນີ້ ທົບ. ມື ພັນ ທ່າ ທ່າ ໃຫມ່ ຈາ ໄປ ໃຫ້ ທ່າ ພັນ ຈັ ພັນ ຂວັນ ເນີນ ຈຸ ພັນ. ²¹ ເນີນ ຈຸ ພັນ ເຈີ ຂາ ພັນ ຫມ່າງ

ຈຸ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່ ພໍ ໃຈຸ້ ຈຸ້ ອັນ ເຂາ ຈັດ ເຂາ ມມ່ນ ຕີ້ ຂດ ຫໍ ຈຸ້ ໂກກ ເຂາ. ເຂາ ຈຸ ເຈັດ ຈັດ
ມ່ວ ມມ່ນ ເຈັດ ຈຸ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ຫາກ ມິ ຯ໒6 ຫາ6 ຈຸ່ອສ ເຂາ ເຈັດ ຈັດ.

⁵ ມີ ພໍ ຕີ້ ຫໍກ ມີ້ ນີ້ ເຈັດ ມີ້ ດີ ເນົາ ມີ້ ນີ້ ແ່ນ ມີ້ ນີ້ ແ່ນ ມີ້ ນີ້ ຈັດ ຕີ້ ມວົກ ນຸ ເພັດ. ຈຸ້ ໃດ ຫຼີ້
ເນົາ ໃດ ຕີ້ ຈຸ້ ໝໍ ໃນ ທ່ອນ ລວມ ເນົາ ຫຼີ້. ⁶ ຈຸ້ ຫໍ ມີ້ ນີ້ ເຈັດ ມີ້ ດີ ເນົາ ມີ້ ນີ້ ຕີ້ ຫໍ ພໍ ຈຸ້ ຂ໒ ເຈັດ ຈຸ້
ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ຈຸ້ ທີ່ ຈຸ້ ມ່ວ ຕີ້ ທີ່ ພໍ ທ່ານ ເນົາ ທຸ່ ທ່າວ ລວມ ຈັດ ຈ້ອນ ເນົາ ຈຸ້ ພໍ. ແ່ນ ຈຸ້
ເຈົ້າ ທີ່ ຕີ້ ເຈັດ ພໍ ທ່ານ ເນົາ ທຸ່ ທ່າວ ລວມ ຈັດ ຈ້ອນ ເນົາ ຈຸ້ ພໍ ທາ ຫາ ທາ ພາ ພໍ ທຸ່ ຕີ້ ເຈົ້າ ມິ ໃດ
ພໍ ມີ້ ເນົາ ທ່າ ໃດ. ⁸ ຈຸ້ ເຂາ ທຸ່ ເຈັດ ພໍ ຕີ້ ເຈັດ ພໍ ເຈັດ ຈຸ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ຈຸ້ ເຂາ ຫາ ຕີ້ ຫາ ພໍ
ທ່ານ ເນົາ. ເຈົ້າ ວ່າ ຫາ ທາ ທຸ່ ເຂາ ຕີ້ ເຈັດ ພໍ ເຈັດ ຈຸ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ. ⁹ ເນົາ ຈຸ້ ຈັດ ຫາ ພາ ມີ້ ຈັດ
ຈັດ ຈັດ ມວມ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ເທົ່ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁰ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹¹ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹² ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹³ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁴ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁵ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁶ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁷ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁸ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່.

- ທ່ານ ເນົາ ເວົ້ ວ່າ
- ເຂາ ນີ້ ຈຸ້ ມີ ເຈັດ ຈຸ້ ມີ້
- ຈຸ້ ພໍ ຈຸ້ ຈັດ ເທົ່ ເນົາ ຈຸ້ ທີ່ ເທົ່ ເຂາ
- ຈຸ້ ຈັດ ຫຼີ້ ວ່າ ເຂາ ເຈັດ ເນົາ ຈຸ້ ພໍ ນີ້ ດີ.

¹² ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່ ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹³ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁴ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁵ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁶ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁷ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່. ¹⁸ ພໍ ໃດ ເນົາ ນີ້ ເອາ ລວມ ຈັດ ໃຂ່
ພີ່ ນ້ອມ ມ່ວ ມາ ພໍ ໃຫ້ ເຈັດ ເນົາ ນ່ອມ ທ່າ ຈຸ້ ຫາ ຈຸ້ ທຸ່.

19 ណ្តើរ ឃើញ ថា ទេវតា ក្នុង ខ្មែរ ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 20 ព្រោះ ទើប ឃើញ ថា វា ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ វា ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 21 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 22 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 23 វា ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។

ក្រម 15 ទី ១ ដល់ ១៦

15 1 ណ្តើរ ឃើញ ថា ទេវតា ក្នុង ខ្មែរ ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 2 ព្រោះ ទើប ឃើញ ថា វា ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 3 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។

ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ [ឈ្មោះ ឯង] ។
 4 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 5 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 6 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 7 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 8 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។ 9 ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។

ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។
 ១៦ ឈ្មោះ ឯង ក៏ ដូច គ្នា ជា មួយ គ្នា ក្នុង ឈ្មោះ ឯង ។

ຄວາມ ຂ້ອບ ທີ່ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່າ

25-26 ຂໍ ມີ ຄວາມ ຂ້ອບ ທີ່ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່າ ທ່ານ ເຮົາ ມີ ຍາດ ໃຫ້ ພໍ່າ ຈັດ ພັນ ໃນ ທັງ ທ່ານ ເຮົາ ທ່ອນ
 ດ້າວ ທຸ່ມ ໃນ ເຮົາ ເຈັບ ຈື່ ຈັດ ດ້ອຍ ຈັດ ຈົ່ງ ດັ່ງ ນີ້. ດ້າວ ທຸ່ມ ໃນ ນີ້ ມີ ຈິ່ງ ມາ ໃນ ມາ ດາວ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່າ
 ເຮົາ ທີ່ ຈອນ ໃຫ້ ທີ່ ທາກ ວ່າ ຈິ່ງ ນີ້ ຈັດ ເຫັນ ມັນ ອອກ ມາ ວັກ ນີ້ ຈັດ ທີ່ ພໍ່າ ພໍ່າ ຂໍ ຈິ່ງ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່າ
 ຈົ່ງ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່າ ຈັດ ມາ ຈື່ ຈົ່ງ ທ່ອນ ຄວາມ ຂ້ອບ ທ່ານ ເຮົາ ຈິ່ງ ມີ ຈິ່ງ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່າ ຈົ່ງ ຈົ່ງ ດ້າວ ທຸ່ມ ໃນ
 ນີ້ ໃຫ້ ຈື່ ພໍ່າ ຈິ່ງ ພໍ່າ ຄວາມ ທ່ານ ເຮົາ. 27 ຈິ່ງ ເຮົາ ເຈັບ ຈື່ ຈັດ ຂໍ ດ້າວ ທຸ່ມ ທີ່ ຈົ່ງ ເຮົາ ໃຫ້
 ເຮົາ ຈື່ ພໍ່າ ທ່ານ ເຮົາ ທັງ ທີ່ ຈິ່ງ ຈົ່ງ ຂໍ ໃຫ້ ຄວາມ ທຸ່ມ ທ່ານ ເຮົາ ຈິ່ງ ຈົ່ງ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່າ ຈົ່ງ ຈົ່ງ ຈົ່ງ
 ອາມນ.